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Úvodní slovo
Milí čtenáři, vážení spoluobčané,

vždy, když se začínají 
prodlužovat dny a blíží 
se jaro, když přibývá 
slunečních paprsků 
a otepluje se vítr, uvě-
domuji si mnohem 
intenzivněji, v jak hez-
kém prostředí žijeme. 
Jsme obklopeni krás-
nou přírodou, máme 
možnost být s ní v ka-
ždodenním kontaktu, 

přitom máme na dosah (či spíše na dojezd J) i všech-
ny vymoženosti velkoměsta, pokud o ně stojíme. By-
dlím v Šebrově šestnáct let a ještě pořád mi dokáže 
výhled z okna našeho domu brát dech.

Ve světě i  v  naší zemi se děje spousta špatných 
věcí, které nemáme možnost na globální úrovni nijak 
ovlivnit. Co ale ovlivnit můžeme, je to, jak se chováme 
k našemu bezprostřednímu okolí – k lidem, se který-
mi přicházíme do kontaktu, k půdě, po níž chodíme, 
k přírodě, která nás obklopuje. Laskavost a ohledupl-
nost je to nejmenší, co můžeme udělat. Nic nás to ne-
stojí a v konečném důsledku je to nejvíc, čím můžeme 
přispět, aby se nám tady dobře žilo. 

Mám vekou radost z toho, jak se naše obec neustále 
zvelebuje. O všem, co se děje, se můžete dočíst jak 
na stránkách Zpravodaje, tak na webových stránkách 
obce. Já bych v  souvislosti s  jarní chutí vyrazit ven 
zmínila hlavně nově vybudovaný altán na Horce, je to 
úžasné místo, kam určitě stojí za to se vydat na pro-
cházku či posezení s přáteli.

Ze článků pana starosty se dozvíte důležité infor-
mace týkající se praktických záležitostí, ať už se jed-
ná o problematiku dokončení kanalizace, ceny vody 
nebo třeba postupu při zaběhnutí psa. Tradičně se 
ve Zpravodaji dočtete o tom, co se děje v naší škole 
i o akcích, které se během podzimu a zimy v Šebro-
vě a Svaté Kateřině podařilo uskutečnit. Je skvělé, že 
se zde stále najde parta nadšenců rozdmýchávajících 
zdejší kulturní a  společenský život a  držících při ži-
votě tradice, které k  naší obci neodmyslitelně patří. 
Nesmírně oceňuji energii, se kterou se pouští do or-
ganizace akcí, ať už jde o hody, masopust, ples, pouš-
tění draků, divadlo apod. (o všem se můžete dočíst na 
dalších stránkách). 

Moc ráda bych ze srdce poděkovala všem, kteří se 
jakkoliv podílí na tom, že se v naší obci žije dobře. Víte, 
často stačí jen úplné drobnosti, jako třeba úsměv či 
pár milých slov při pozdravu. Vím, že je zde i spousta 
lidí, kteří nestojí o jakoukoliv publicitu a pomáhají, aniž 
by to ostatní věděli. Vědomí toho, že mezi námi jsou, 
dává naději, že se náš svět pořád točí tím správným 
směrem. Díky za to!

Vím, že to bude znít jako klišé, ale život je oprav-
du příliš krátký na to, abychom si ho znepříjemňova-
li žabomyšími spory, nevraživostí a neochotou. Když 
k sobě dokážeme být laskavější, ohleduplnější a na-
vzájem se podporovat, bude se žít mnohem lépe nám 
i všem okolo. 

Přeji vám krásné a laskavé jaro, nechte se pošimrat 
slunečními paprsky a pohladit jarním větrem, užijte si 
velikonoční svátky a třeba se někdy společně potká-
me při procházce v altánu na Horce.

Martina Rychtarová
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Jak postupovat 
při zaběhnutí psa

Pokud se vám ztratí pes, volejte prosím ihned na mobil 
702 058 878 (starosta). Když to neuděláte, velmi kompli-
kujete život nálezci psa i vedení obce. Pokud neznáme 
majitele, nemá problém v obci naší velikosti reálné ře-
šení. Podle zákona je majitel psa povinen zabezpečit, 
aby jeho pes nepobíhal volně po obci. V případě po-
rušení je možné na místě udělit pokutu až 5 tisíc korun, 
ve správním řízení pak může pejskař zaplatit až 30 tisíc 
korun. Za porušení zákazu volného pobíhání psů v honit-
bě navíc hrozí pokuta rovněž až do výše 30 tisíc korun!

Lidsky samozřejmě chápu, že se vždy nepodaří psům 
v útěku zabránit, sám také jednoho mám. Je ale třeba 
situaci aktivně řešit a ne jí nechat „volný průběh“. Vždy 
mě volají jen ti, co psa našli a potřebují se ho co nej-
rychleji zbavit. Majitel ztraceného psa mi nezavolal 
ještě nikdy. Zákonodárci hodili problém toulavých 
psů na obce, nikoliv na obce s rozšířenou působnos-
tí (v  našem případě Blansko). Malé obce ale nemají 
ani městskou policii, ani vybudované útulky, na rozdíl od 
obcí s rozšířenou působností. Obec naší velikosti tak 
problém nalezených psů, zejména těch přespolních, 
nemá reálně jak řešit.

Většina psů, kteří se naleznou v naší obci, je ale na-
štěstí prostě jen na „výletě“ a sami by se vrátili domů, 
pokud by je někdo aktivně neodchytl. V naprosté vět-
šině případů nejsou agresivní a  neohrožují tudíž své 
okolí. Vždy proto důsledně zvažujte, zda vezmete psa 
domů. Městská policie Blansko vám následně nepomů-
že, v útulku vám psa nevezmou a naše obec (stejně jako 
všechny obce podobné velikosti) nemá žádnou mož-
nost, jak tento problém vyřešit. Jediné, co mohu jako 
starosta udělat, je zveřejnit informaci na webu a rozhla-
sem, což samozřejmě běžně dělám. Dle mých zkuše-
ností má ale mnohem větší dopad Facebook.

Děkuji za pochopení. Radek Kloz

Tříkrálová sbírka
V neděli 7. 1. 2024 proběhla v naší obci 

Tříkrálová sbírka. 
Bylo vybráno celkem 41 047 Kč, 

z toho 28 809 Kč v Šebrově  
a 12 238 Kč ve Svaté Kateřině.

Všem dárcům upřímně děkujeme!

Sběr použitého kuchyňského oleje
Použitý kuchyňský olej můžete 
odevzdávat v  řádně uzavřených 
pet lahvích do odpadové nádoby, 
která se nachází u zadního vcho-
du ZŠ a MŠ Šebrov. Do popelnice 
vkládejte jen řádně zabezpečené 
pet lahve s  olejem nalitým přes 
sítko trychtýřem. Bližší informace 
na webu i vývěskách obce.
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PŘIPOJENÍ RODINNÝCH DOMŮ NA SPLAŠKOVOU KANALIZACI

Tato informace se týká pouze těch, kteří se dosud na splaškovou kanalizaci nepřipojili. V rámci I. etapy vybudované 
splaškové kanalizace vás již není mnoho, nemovitosti v II. etapě mají samozřejmě odklad daný pozdější kolaudací. 
V souvislosti s dokončením výstavby splaškové kanalizace v Šebrově-Kateřině (I. i II. etapa) a v souladu s ustanovením 
§ 3 odst. 8 zákona č. 274/2001 Sb. (zákon o vodovodech a kanalizacích) vzniká občanům povinnost připojit se 
ke kanalizaci, jelikož je to technicky možné a bylo již realizováno vybudování veřejné části kanalizační přípojky. 

Obecní úřad si je dobře vědom skutečnosti, že kolaudace II. etapy splaškové kanalizace proběhla až 7. 12. 2023, 
projektant obce projektující přípojky nemá ještě všechny přípojky povolené na stavebním odboru MěÚ Blansko 
a rovněž byl problém zajistit včas kapacity na realizaci soukromé části splaškové přípojky. Z tohoto důvodu stano-
vujeme mezní termíny k připojení ke splaškové kanalizaci takto:

  I. etapa – celá odkanalizovaná obec vyjma II. etapy 
(tj. novější výstavby Zahorka směr Vranov, novější vý-
stavby kolem cesty ze zámkové dlažby nad obecním 
úřadem a novější výstavby nad ulicí Paseka ve Svaté 
Kateřině) – původní termín do 31. 12. 2023, nový ter-
mín do 31. 3. 2024;

  II. etapa (viz výše, zkolaudovaná 7. 12. 2023, popř. 
majitelé nemovitostí, které ještě nemají přípojku po-
volenou stavebním úřadem) – do 30. 6. 2024.

Obecní úřad tímto vyzývá občany, kteří tak dosud neu-
činili, aby si ve výše uvedeném termínu zřídili (dokončili) 
svou kanalizační přípojku. Jakékoliv případné výjimky 
(např. odklad vybudování přípojky u  dlouhodobě ne-
využívaného objektu) budou posuzovány obecním za-
stupitelstvem přísně individuálně na základě písemné 
žádosti občana o odklad připojení. Majitelé nepřipo-
jených nemovitostí, kteří nevyvinou žádnou snahu 
o domluvu s obcí na realizaci připojení své nemovi-
tosti na novou splaškovou kanalizaci obce, nemohou 
počítat se vstřícností obce ani orgánů ŽP při kont-
role dodržování plnění platných zákonů na likvidaci 
odpadních vod.

Právní informace pro občany, kteří ještě nedoručili 
podepsanou smlouvu o  dodávce vody z  vodovodu 
a odvádění odpadních vod kanalizací:

Pokud vlastník nemovitosti odebírá vodu z obecního vo-
dovodu a vypouští odpadní vody do obecní kanalizace 
bez platné smlouvy a v rozporu s kanalizačním řádem, 
má to mimo jiné následující právní souvislosti:

1.  Podle § 10 odst. 1 písm. b), odst. 2 písm. a), b) záko-
na č. 274/2001 Sb., o vodovodech a kanalizacích pro 
veřejnou potřebu a o změně některých zákonů (zákon 
o vodovodech a kanalizacích), se dopouští neopráv-
něného odběru vody z  vodovodu a  neoprávněného 
vypouštění odpadních vod do kanalizace.

2.  Podle § 10 odst. 3 zákona o vodovodech a kanaliza-
cích mu vzniká povinnost nahradit obci ztráty vzniklé 
neoprávněným odběrem vody a  neoprávněným vy-
pouštěním odpadních vod ve výši stanovené vyhláš-
kou Ministerstva zemědělství, kterou se provádí zá-
kon č. 274/2001 Sb., o vodovodech a kanalizacích pro 
veřejnou potřebu a o změně některých zákonů (zákon 
o vodovodech a kanalizacích).

3.  Podle § 32 odst. 5 písm. b) a c) zákona o vodovodech 
a  kanalizacích se dopouští přestupku, za který mu 
může být uložena pokuta do 50.000,- Kč.

Nemovitosti nepřipojené na splaškovou kanali-
zaci přímo negativně ovlivňují výši stočného pro 
všechny spoluobčany. Obec proto bude postu-
povat důsledně.

V případě, že k daným termínům nebude kana-
lizační přípojka zřízena, bude obecní úřad vy-
žadovat doložení řádné likvidace všech odpad-
ních vod a  v  případě, že vlastník nemovitosti 
toto nesplní, bude obec nucena dále postupovat 
v souladu s ustanoveními daného zákona ve spo-
lupráci s příslušnými státními úřady, včetně pří-
padných sankcí.

Upozorňujeme občany, kteří se již napojili na 
splaškovou kanalizaci, ale dosud to nenahlásili 
na OÚ Šebrov-Kateřina, aby tak okamžitě učinili 
s  oznámením data připojení a  dodáním fotodo-
kumentace stavby.

Pokud jíž proběhl zásyp kanalizační přípojky, 
bude zkouška správného napojení provedena 
pomocí signalizační barvy k tomu určené. 

Kontaktní mobil na osobu pověřenou obecním 
úřadem kontrolou napojení: 739 410 495.
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BĚŽNÁ CENA VODY V ČR V ROCE 2024

4.  Podle § 9 odst. 6 písm. f) zákona o vodovodech a ka-
nalizacích je obec oprávněna přerušit nebo omezit 
vlastníku nemovitosti dodávku vody nebo odvádění 
odpadních vod.

Obec proto vyzývá všechny, kteří tak dosud neu-
činili, aby urychleně uzavřeli, tzn. doručili na Obecní 
úřad Šebrov-Kateřina, podepsanou smlouvu o  do-

dávce vody z vodovodu a odvádění odpadních vod ka-
nalizací, jejíž návrh jste obdrželi. Není vás už mnoho. 

V případě, že tak neučiníte, bude obec postupovat 
podle příslušných ustanovení zákona o vodovodech 
a  kanalizacích, a  to sama i  v  součinnosti s  orgány 
státní správy, do jejichž pravomoci řešení vzniklé si-
tuace spadá. Radek Kloz

Cena vody v ČR v roce 2024 dosáhla na průměrných 
128 Kč za 1 m3. Jde o součet poplatků za vodné (vodo-
vod) a stočné (kanalizace). Oproti roku 2023 tak stoup-
la v průměru o 11 %. V naší obci platíme o 43 Kč/m3 
méně!

Kolik obyvatel ČR je vlastně připojeno na splaš-
kovou kanalizaci? Nemohli jsme to přece jen nechat 
tak, jak to bylo? Ne, to tedy opravdu nemohli. Dle infor-
mací ministerstva zemědělství je již 87,4 % obyvatel ČR 
připojeno na kanalizační síť, a to včetně mnoha hodně 
malých obcí. Pokud opomenu naprosto zásadní aspekt 
ekologický, je tu ještě pohled čistě ekonomický, a  to 
s možným dopadem přímo na jednotlivé domácnosti. 
Za této situace lze samozřejmě očekávat zvýšený zá-
jem státu a orgánů životního prostředí o kontrolu čistoty 
vypouštěných vod u neodkanalizovaných obcí i domác-
ností, dodržování platných zákonů a nepřekračování po-
volených limitů. Výši hrozících pokut v hodnotě mnoha 
desítek tisíc Kč pro obce i  jednotlivé občany známe již 
dnes, mnohokrát jsem o nich psal. V hlase starostů z ne-
odkanalizovaných obcí je proto slyšet stále vzrůstající 
pochopitelná nervozita: „Co bude dál?“ 

Cena vody v naší obci
I v naší obci musíme samozřejmě platit stočné, i cenu 

naší vody bohužel poznamenal prudký nárůst cen energií 
a nárůst DPH. Přesto držíme cenu vody (vodné + stočné) 
pro rok 2024 na 85 Kč/m3, tedy mnohem, mnohem níže, 
než činí cena vody ve většině republiky. Připravujeme 
celý soubor opatření, aby tato přijatelná cena byla pro 
naše občany dlouhodobě udržitelná. Naprosto zásadní 
je, že si dodávky pitné vody i splaškovou kanalizaci 
provozuje obec sama. Je s tím opravdu hodně práce 
i agendy, ale děláme to pro vás a stojí to za to!

Vysokou energetickou náročnost čerpání i  čištění 
vody plánujeme snížit instalací fotovoltaických panelů, 
na kterou jsme již získali příslib dotace. Musíme ale 
také důrazně trvat na včasném připojení všech při-
pojitelných nemovitostí na splaškovou kanalizaci, 
jakékoliv výjimky by totiž jen zdražily cenu vody 
všem ostatním.

Mimochodem, víte, že sociálně únosná cena pro 
vodné a stočné na rok 2024 pro Jihomoravský kraj 
stanovená státem činí 171,83 Kč/m3?

Radek Kloz

CENA VODY 2024
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OBECNÍ MAJETEK UDRŽUJÍ ZAMĚSTNANCI 
OBCE S PÉČÍ ŘÁDNÉHO HOSPODÁŘE

  V zimním období proběhla celková rekonstrukce 
velkoobjemových kontejnerů na bioodpad. Kontej-
nery byly vlivem času a agresivního působení ky-
selin z bioodpadu již ve značně poškozeném stavu. 
Vlastními silami jsme odstranili všechny zrezavělé 
částí a vyměnili poničené zkorodované nosné prv-
ky. Nakonec jsme vše natřeli epoxidovou barvou, 
která by měla co nejvíce odolávat agresivnímu pů-
sobení výluhů z bioodpadu. Kontejnery tak mohou 
sloužit našim občanům ještě mnoho let!

Rekonstrukce v zimním období byla možná jen 
díky vstřícnosti Spolku zahrádkářů Šebrov, 
který nám umožnil práce provést ve vytápě-
ných prostorách budov hospodářského zaří-
zení. Děkujeme!

  V zimním období kromě práce v  lese, běžné údržby obce a oprav techniky vlastními silami dále zvelebujeme 
s obecními zaměstnanci naši obec. Je to stejné jako u vás doma – co si můžeme udělat sami, stojí obec mnohem 
méně než „na klíč“ od firmy J. Marek Nechvíle

REKONSTRUKCE VPUSTI KONČINY
Naše obec se postupně mění 

k  lepšímu, výsledky naší snahy ale 
příliš neprezentujeme. Na všechno 
zkrátka není čas a my dáváme před-
nost každodenní práci pro obec 
před precizními public relations. Je 
to možná trochu škoda, tak alespoň 
jeden drobný příklad toho, jak po-
stupně vylepšujeme naši obec. A to 
vůbec netušíte, co všechno ještě 
máme v plánu J.

Radek Kloz

Výstavba nové pojezdové brány u naší školy. Probíhající oprava plotu dětského hřiště ve Svaté Kateřině.
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OSLAVA RODIČOVSKÉ LÁSKY

Den po státním svátku připomínajícím vznik ČSR v roce 1918 jsme se ve 
slavnostní náladě sešli i ve vyzdobené zasedací místnosti OÚ. A  to proto, 
abychom důstojně oslavili narození nových občánků Šebrova-Kateřiny. 
Loňského roku se vítání občánků nekonalo, a tak jsme kromě miminek při-
vítali i děti téměř dvouleté. V tento krásný a důležitý den doprovodili našich 
šest nových občánků nejen jejich rodiče, ale i prarodiče a další příbuzní.

Po krátkém proslovu místostarostky zarecitovali žáci místní ZŠ, následovaly 
slavnostní podpisy pamětní knihy a předání drobných darů věnovaných obcí. Renata Nechvátalová

PRVNÍ ŠEBROVSKÝ PLES
V sobotu 20. ledna proběhl první ročník Šebrovského 

plesu v nové multifunkční hale. K tanci a poslechu hrála 
kapela Marylin. Na baru se točilo pivečko a míchaly drin-
ky. V kuchyni se podávalo pečené maso, plněné bram-
boráky a tatarák. 

Po zahájeni plesu vystoupila děvčata ze Šebrova, která 
si připravila taneční vystoupení. Poté se začaly prodávat 

losy do půlnoční hry o  ceny. Před půlnocí jsme stihli 
ještě taneční soutěž. Taneční parket byl neustále plný 
a protože jste se bavili, rozhodli jsme se ples prodloužit 
o další hodinu. Jsme rádi, že jste si to užili. 

Děkujeme všem našim sponzorům a  návštěvníkům 
plesu, kteří se s námi přišli pobavit.

Za Šebrovský spolek kultury Lenka Trtílková
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OSLAVA MEZINÁRODNÍHO DNE SENIORŮ
Na první den v  měsíci říjnu připadá každoroč-

ně Mezinárodní den seniorů. Oslava tohoto svátku 
všech dříve narozených spoluobčanů proběhla 
v naší obci po dlouhých pěti letech. V neděli 8. října 
se jich sešlo v nových prostorách víceúčelové haly 
téměř padesát. Bylo připraveno drobné občerst-
vení, k poslechu a tanci hrál a zpíval s úsměvem 
již tradičně Martin Hasoň. Pan starosta provedl 

všechny zájemce z řad přítomných seniorů prostorami haly. Čtyři hodiny utekly při hudbě 
a povídání jako voda, na rozloučenou byly všem dámám rozdány kytičky pro radost. 

Poděkování patří Hance Jízdné za výborné cukroví, paní Olince Musilové za vzornou 
a rychlou obsluhu a Zahradnictví u Kopřivů za krásné vřesy.

Lenka Komárková

DRAKIÁDA
Ještě v říjnu jsme společně stihli vypus-

tit draky na pohodové drakiádě. Vítr moc 
nefoukal, ale náladu nám to nepokazilo 
a děti s rodiči si odpoledne moc užili. Sou-
těžilo se v mnoha kategoriích a pro děti 
byly připraveny odměny. Největší boj byl 

o nejdelší ocas draka či o nejvyšší nebo 
nejdelší let. Na všechny krotitele draků pak 
čekalo drobné občerstvení, pro tatínky 
výborný Víťův perkelt a  o  sladkou tečku 
se postaraly maminky.

Šebrovský spolek kultury

ŠEBROVSKÉ HODY
V říjnu jsme si užili i tradiční Šebrov-

ské krojované hody, které se velmi 
vydařily. I  počasí nám přálo. Hody 
byly zahájeny v pátek, kdy se společ-
nými silami postavila hodová máje. 
Letos bylo stavění máje doprovázeno 
harmonikou, ochutnávkou vín a  ob-
čerstvením. V  sobotu bylo panem 
starostou uděleno právo pořádat 

hody a hodové veselí mohlo začít. Krojovaní vystoupili pod májí s tradičními 
besedami a nejmenší děti s tanečním pásmem a poté vyrazili průvodem zvát 
na večerní hodovou zábavu. V hodově vyzdobené hale hrála kapela Gava 
Band a o půlnoci se konala všemi očekávaná hra o ceny, na které se podílela 
celá řada sponzorů, kterým patří srdečné díky. Poděkování také patří celé 
krojované chase, Pavlu Horákovi, panu starostovi a obci Šebrov-Kateřina za 
dlouholetou spolupráci a podporu. Jsme moc rádi, že jsou krojované hody 
v naší obci tolik podporovány a staly se již tradicí. Šebrovský spolek kultury
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Pomoc dětem, mladistvým a rodinám na 
Blanensku v oblasti duševního zdraví

V posledních letech dochází ke stálému nárůstu počtu 
lidí s duševními potížemi. Dostupné výzkumy uvádí, že 
přibližně 14 % lidí se potýká s psychickým onemoc-
něním. Málo se však mluví o  tom, že duševní potíže 
se týkají také dětí a  mladistvých. Zvláště pak v  ma-
lých a  izolovaných obcích s  nedostatkem sociálních 
aktivit a dostupné péče. Touto situací se nyní zabývá 
organizace Práh jižní Morava, a to s pomocí projektu 
MAS Moravský kras. 

„Za poslední 3 roky pozorujeme velký nárůst dušev-
ních potíží mezi dětmi a mladistvými. Na Blanensku je 
navíc nedostatek odborných služeb pro oblast dětské-
ho duševního zdraví. Chceme tak nabídnout naši služ-
bu, která poskytuje psychosociální pomoc. Pomůžeme 
zvládnout náročné období a vyhledat návazné služby, 
jako například psychoterapeut či pedopsychiatr,“ uvádí 
vedoucí Terénního týmu region sever organizace Práh 
jižní Morava Romana Jelínková. 

Tým se nyní více zaměří na věkovou skupinu 11–26 let, 
u které se stále více objevují duševní potíže, jako jsou 
začínající deprese či úzkosti, ale i problémy ve vztazích, 
v rodině a v kolektivu. V dnešní době jsou velmi aktuální 
také témata duševního zdraví v kontextu vnímání vlastní 
sebeidentity, pohlaví či transgenderu. Tým se zaměřu-
je právě na tyto aktuální problémové situace, přičemž 
se nemusí jednat přímo o psychiatrické diagnózy. I za-
čínající psychické potíže mívají své viditelné následky 
od nezvládání školní docházky přes sebepoškozování 
a  v  kritických situacích až k  pokusům o  sebevraždu. 
I  takto krizové situace je však náš tým schopen řešit. 
V případě potřeby může navázat spolupráci také s další-
mi službami nebo lůžkovými zařízeními jako Velká Bíteš 
či Psychiatrická klinika Brno a další. 

Na pracovníky se mohou obrátit také rodiče, kterým je 
tým schopen pomoci i s nemotivovanými dětmi, které 
samy nechtějí nebo přímo odmítají vyhledat podporu. 
Pro rodiče vzniká také zvláštní edukační skupina – ať 
už se s  psychickými potížemi setkávají u  svých děti 
nebo u sebe samotných. Sloužit bude ke společnému 
sdílení příběhů i otázek v bezpečném prostředí.

Dětem a  mladistvým pak slouží Svépomocná skupi-
na pro mladé, zaměřená opět na věkovou skupinu od 
11 do 26 let. Obsahem setkání je především možnost 

vzájemného sdílení svých prožitků a duševních potíží 
pod vedením odborné psycholožky. Dle zájmu účast-
níků probíhají ve skupině například také nácviky komu-
nikace, psychologická podpora formou her či artetera-
pie. Skupina probíhá každý pátek (či jednou za 14 dní, 
dle zájmu) od 15.30 na adrese Svitavská 1b, Blansko. 
Cílem je včasné zachycení počínajících psychických 
potíží a zajištění následné podpory.

Kromě výše zmíněných skupin pracují členové týmu 
také individuálně. Při skupinové i individuální podpoře 
poskytuje tým terénní služby a pracovníci tak mohou 
přijít až do domácího prostředí klientů nebo kamkoliv 
dle domluvy. Tým je složen z psychologa a sociální-
ho pracovníka, kteří poskytují individuální konzultace 
i psychosociální podporu. Veškeré služby jsou posky-
továny bezplatně na území ORP Blanensko.

Projekt MAS Moravský kras probíhá od dubna 2023 
do prosince 2025. V této době bude tým představovat 
své služby i  prostřednictvím dalších destigmatizač-
ních aktivit. Příležitostně například formou přednášek, 
besed nebo stánků, kde si krom zjištění potřebných 
informací mohou zájemci vyzkoušet také simulátory 
deprese a schizofrenie a přiblížit si tak, jak se asi cítí 
lidé s těmito potížemi.

Terénní tým region sever můžete kontaktovat telefonic-
ky na čísle +420 605 992 243 nebo e-mailem na adrese 
regionsever@prahjm.cz. Více informací o  službách 
naleznete na webových stránkách www.prahjm.cz.

Projekt číslo CZ.03.02.01/00/22_008/0000075 s  ná-
zvem „První projekt MAS – Podpora komunitního ži-
vota a potřebných služeb na území MAS“ je spolufi-
nancován Evropskou unií v rámci Operačního programu 
Zaměstnanost plus od 1. 4. 2023 do 31. 12. 2025. 

Práh jižní Morava, z.ú., podporuje lidi s  duševním 
onemocněním při začleňování se do běžného živo-
ta v  Jihomoravském kraji již více než 20 let. Provází 
je v  základních životních oblastech, jako jsou získání 
a  udržení práce, schopnost samostatně bydlet, pe-
čovat o  své zdraví i  mezilidské vztahy, vzdělávat se 
a smysluplně trávit volný čas. Usiluje o to, aby se lidé 
mohli zotavovat ve vlastním prostředí mezi svými blíz-
kými, čemuž napomáhá také prací v terénu.
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ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 17. 10. 2023

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 21. 11. 2023

•  Zpráva o výsledku dílčího přezkoumání hospodaření 
za rok 2023 obce Šebrov-Kateřina, okres Blansko, kte-
ré provedl Krajský úřad JmK: nebyly zjištěny chyby 
a nedostatky a nebyla zjištěna žádná rizika, která by 
mohla mít negativní dopad na hospodaření územní-
ho celku v budoucnosti.

•  Starosta obce seznámil zastupitele s návrhem úpravy 
v  místě křižovatky II/379 s  místní komunikací ve Svaté 
Kateřině směr Blansko. Součástí řešení je mírná stavební 
úprava výjezdového klínu BUS zálivu ve směru na Blan-
sko a přesun BUS zastávky s výstavbou přístupové cesty 
směrem na Lipůvku. PČR návrh řešení odsouhlasila.

•  Informace starosty obce:
 •  Splašková kanalizace II. etapa – obě lokality v Šebrově 

jsou již dokončeny, do konce října 2023 bude dokonče-
na poslední lokalita ve Svaté Kateřině. Tím bude pro-
ces odkanalizování naší obce zcela ukončen.

 •  Připojování nemovitostí na splaškovou kanalizaci – cel-
kem je v  celé obci v  rámci I. etapy připojeno již cca 
67 % nemovitostí, z  toho 71 % v Šebrově a 54 % ve 
Svaté Kateřině. V  lednu budou již uzavřeny nové 
smlouvy, zahrnující vodné i stočné. 

 •  Příspěvek na vývoz jímky – v celém roce 2023 po při-
pojení na splaškovou kanalizaci nemuseli občané z roz-
hodnutí OZ vůbec platit stočné. Provoz ČOV jde tedy 
zcela na náklady obce, proto již neměl být příspěvek 
na vývoz jímky vyplácen vůbec. Přesto obec částečně 
vyplácení příspěvku zachovala, a to za účelem motiva-
ce občanů k co nejrychlejšímu připojení na splaškovou 
kanalizaci z důvodu podpory rychlého náběhu správné 
funkce ČOV ve zkušebním režimu. Ze stejného důvo-
du je stanovena platba stočného až od 1. 1. 2024. Na 
příspěvek na vývoz jímky není žádný právní nárok 
a  jsme pravděpodobně jedinou obcí, která ho vů-
bec kdy historicky vyplácela.

 •  Obec úspěšně podala žádost o dotaci z Modernizač-
ního fondu na instalaci fotovoltaických elektráren na 
střechy objektu ČOV a  víceúčelové sportovní haly, 
včetně sdílení vyrobené elektřiny na vybrané objekty 
v rámci komunitní energetiky.

•  Zastupitelstvo obce bere na vědomí výsledek veřej-
noprávní kontroly ZŠ a MŠ Šebrov za účasti externích 
auditorů, jenž je bez závad.

•  Zastupitelstvo obce schválilo obecně závaznou vyhláš-
ku o  místním poplatku za odkládání komunálního od-
padu z nemovité věci, která sazbu poplatku nezvyšuje 
a ponechává ji na 0,80 Kč/l.

•  Zastupitelstvo obce schválilo obecně závaznou vyhláš-
ku o místním poplatku ze psů, která také poplatek nezvy-
šuje, ponechává jej ve stávající výši.

•  Starosta obce seznámil zastupitele s hodnocením na-
bídek uchazečů ve věci „Pořízení lesní techniky pro obec 
Šebrov-Kateřina – terénní automobil kategorie N1 G – 
jednoramenný nosič kontejneru“. Upozornil, že se jedná 
o dodávku nad 1 mil. Kč bez DPH do 2 mil. Kč bez DPH, 
rozhodnutí o  výběru dodavatele předmětu veřejné za-
kázky je tedy v souladu se směrnicí pro zadávání veřej-
ných zakázek malého rozsahu č. 10/2020 v pravomoci 
zastupitelstva obce. Na základě doporučení hodnotící 
komise obecní zastupitelstvo rozhodlo o  uzavření 
smlouvy s vybraným dodavatelem – SSKT s.r.o. Ví-
tězná cena činí 1 278 600 Kč bez DPH. Zastupitelstvo 
pověřuje starostu obce uzavřením kupní smlouvy.

•  Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí daru Sbo-
ru dobrovolných hasičů ve Svaté Kateřině na činnost 
v roce 2023 ve výši 18 000 Kč.  

•  Informace starosty obce:

 •  Dne 23. 10. 2023 proběhlo jednání starosty obce 
Ing. Radka Kloze a místostarosty obce Jana Šindelá-
ře na SÚS Blansko ve věci plánované rekonstrukce 
silnice II/379. Obec trvá na svém stanovisku ve věci 
přechodu k autobusové zastávce ve Svaté Kateřině na 
zřízení světelného signalizačního zařízení s  tlačítkem 
ovládaným chodcem, umožňujícího chodci bezpečně 
přejít. 

 •  Byla instalována nová příčná odvodňovací vpusť u Řa-
dovek.

 •  Chodník na hřbitově ve Svaté Kateřině byl doplněn 
protiskluzovým nátěrem, je objednáno zábradlí. 

 •  Dokončujeme vtokový objekt Končiny.

 •  Stromky v obecním lese jsou natřeny proti okusu zvěří.

•  Starosta předložil zastupitelům kalkulace a podklady, 
z nichž jasně vyplývá, že vzhledem k velmi malému ob-
ratu prodejny smíšeného zboží v Šebrově není její pro-
voz bez výrazného příspěvku obce pro prodejce nadá-
le udržitelný. Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí 

Ze zasedání zastupitelstva
Přečtěte si to nejzajímavější ze zasedání obecního zastupitelstva. 
Kompletní zápisy najdete na webových stránkách obce www.sebrov-katerina.cz.

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 30. 1. 2024

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 19. 12. 2023
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příspěvku pro rok 2024 na nájemné pro pana Van Nhat 
Phama ve výši 10 000 Kč měsíčně za účelem zachová-
ní chodu obchodu a pověřuje starostu obce podpisem 
veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí individuální dotace 
z rozpočtu obce. Obec zároveň požádá JmK o úhradu 
½ této částky z programu Venkov a zemědělství, Pod-
pora provozu venkovských prodejen v Jihomoravském 
kraji pro rok 2024.

•  Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočet ZŠ a MŠ Šebrov 
na rok 2024 v celkové výši 8 470 000 Kč, z čehož příspě-
vek zřizovatele do rozpočtu na rok 2024 činí 870 000 Kč. 
Dále také schvaluje střednědobý výhled rozpočtu ZŠ 
a MŠ Šebrov na roky 2025–2026.

•  Zastupitelstvo obce schválilo plánovanou kalkula-
cí ceny vody pro rok 2024 ve výši 85 Kč/m3 vč. DPH 
12 %, z toho vodné 24 Kč/m3 a stočné 61 Kč/m3 a dále 
též návrh smluv na odvádění odpadních vod.

•  Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí daru, bezúplatné 
nabytí části altánu na Horce obcí ve výši 100 120 Kč od 
paní Mgr. Renaty Nechvátalové a přijetí finančního daru 
na vybudování Altánu na Horce ve výši 50 093,75 Kč též 
od paní Mgr. Renaty Nechvátalové a pověřuje starostu 
obce podpisem darovací smlouvy.

•  Zastupitelstvo obce schválilo schodkový rozpo-
čet obce Šebrov-Kateřina na rok 2024 ve výši příjmů 
21 300 000 Kč a  výdajů 29 158 000 Kč. Schodek ve 
výši 7 858 000 Kč bude kryt z přebytku hospodaření mi-
nulých let, obec nebude čerpat žádný úvěr. Důvodem 
navržení schodkového rozpočtu obce jsou investice do 
obecní infrastruktury s cílem snížit v budoucnu náklady 
obce na energie a investice do obecní infrastuktury.  

•  Zastupitelstvo obce schválilo poskytnutí daru SONS na 
činnost v roce 2024 ve výši 500 Kč.

•  Zastupitelstvo obce schválilo poskytnutí daru v  roce 
2024 na činnost Klubu seniorů při OÚ v Lipůvce ve výši 
4 000 Kč.

•  Zastupitelé schválili většinou hlasů připojení se k mezi-
národní kampani „Vlajka pro Tibet“. 

•  Zastupitelstvo obce schválilo užití obecního znaku pro 
potřeby Šebrovského spolku kultury. Obci bude doruče-
na vždy nejméně jedna fotografie z každého realizova-
ného použití znaku k archivaci.

•  Zastupitelstvo obce schválilo obecně závaznou vyhláš-
ku č. 1/2024, kterou se stanovují pravidla pro kratší dobu 
nočního klidu v obci Šebrov-Kateřina.

•  Zastupitelstvo obce schválilo založení termínovaného 
účtu s délkou vkladu 3 měsíce u Komerční banky Blansko 
úročeného dle předložené nabídky 5,35 % p. a. a  pře-
vod dočasně volných finančních prostředků obce ve výši 
12 000 000 Kč  na tento účet  z ostatních účtů obce.

•  Zastupitelstvo obce schválilo směrnici č. 1/2024 – vnitř-
ní předpis zaměstnavatele o postupu při vypořádání ná-
hrady majetkové a nemajetkové újmy (škody) způsobe-
né zaměstnancem a jmenovalo členy škodní komise. 

•  Starosta obce přečetl žádost o finanční dar pro potřeby 
financování programu organizace Zdravotní klaun o. p. s. 
Při krátké diskuzi bylo připomenuto usnesení 16/6 ze dne 
21. 5. 2019:

  Zastupitelstvo obce posuzuje žádosti o příspěvky z roz-
počtu obce vždy jednotlivě, obecně ovšem nepodporu-
je, resp. záměrně zamítá žádosti jednotlivců, organizací, 
fondů, nadací, apod., jež nemají trvalé bydliště, sídlo, pů-
sobnost či jinou vázanost v obci Šebrov-Kateřina, popř. 
v ORP Blansko, kde obec dlouhodobě spolufinancuje síť 
sociálních služeb.

 Zastupitelstvo obce příspěvek neschválilo. 

•  Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí daru ve výši 
35 000 Kč. Dar bude použit na údržbu obce.

•  Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o příspěvku na 
spolufinancování sítě sociálních služeb, příspěvek na 
spolufinancování u služeb sociální prevence a sociální-
ho poradenství ve správním obvodu ORP Blansko pro 
rok 2024 ve výši 10 000 Kč a u služeb sociální péče ve 
výši 46 500 Kč. 

•  Informace starosty obce:

 •  V  pátek 16. 2. 2024 proběhlo v  Boskovicích setká-
ní s ministrem dopravy Martinem Kupkou na pozvání 
senátorky Jaromíry Vítkové. Tématem byla především 
příprava a vize silnice I/73 (Brno – Moravská Třebová, 
původně D 43, předtím R 43). Po volbách vzala vláda 
tuto komunikaci jako svoji prioritu a  I/73 je obsažena 
ve vládním prohlášení. Zahájení výstavby je plánováno 
po roce 2030, dokončení cca 2034. Další důležité do-
pravní stavby: po roce 2026 má být zahájena výstavba 
obchvatu Lipůvky z Blanska na Brno a mimoúrovňové 
křižovatky Kuřim a Podlesí.    

 •  ČOV a splašková kanalizace – připojeno je cca 85 % 
nemovitostí, zbývá cca 15 %, a to včetně druhé etapy 
a tzv. „0. etapy“ (Sádek).

 •  Na obec bylo k 20. 2. 2024 doručeno cca 80 % smluv 
o dodávce vody z vodovodu a odvádění odpadních vod 
kanalizací.

 •  Probíhá nahodilá těžba v obecním lese, výroba a roz-
voz paliva, oprava plotu hřiště ve Svaté Kateřině, mon-
táž pojezdové brány u  základní školy, připravujeme 
montáž svodnic ve Svaté Kateřině pod úvozem.

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 30. 1. 2024

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 20. 2. 2024
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Z DĚNÍ V NAŠÍ ŠKOLE
 Les a dravci 

V úterý 10. října nás ve škole navštívil lektor z Lesů ČR a dovezl sebou noční dravce – sovu pálenou, výra velkého 
a puštíka obecného. Společně s ním jsme si také zopakovali, co umíme o lese – stromech a lesní zvěři. Dozvěděli jsme 
se, že smrk je jako rozcuchaný kluk, větvička dokola porostlá jehličím, a jedle je učesaná holčička, jehličí roste proti 
sobě. Viděli jsme kůže i parohy různých lesních živočichů. Nakonec jsme si dravce mohli prohlédnout pořádně zblízka 
a puštíka obecného si dokonce každý mohl podržet na ruce.

Hanka Sležková

 Lampionový průvod k altánu
Svátek svatého Martina jsme letos 
oslavili již 9. listopadu lampionovým 
průvodem k novému altánu na Hor-
ce. Sešli jsme se před víceúčelovou 
halou, kde nám žáci 5. ročníku při-
blížili, kdo byl svatý Martin, proč se 
jeho svátek slaví právě 11. listopadu 
i jaké na tento den připadají tradice. 

Poté jsme si rozsvítili naše lucernič-
ky a lampiony a vydali se obcí.
Cílem průvodu byl nový altán na Hor-
ce (jak již víte z našeho Zpravodaje, 
obec jej postavila s  přispěním Na-
dace Via, která z programu Místo, 
kde žijeme věnovala 100 000 Kč). 
Altán byl již téměř hotov, zahradní 

mobiliář (stoly i lavice) také, takže se 
více než nabízelo zakončit svatomar-
tinský průvod společným opékáním. 
Pro děti byly připraveny špekáčky, 
pečivo i teplý čaj. Touto pohodovou, 
příjemnou sousedskou akcí budiž 
provoz nového altánu považován za 
zahájený J.

 Beseda se spisovatelem
První listopadový den k nám do školy za-
vítal pan spisovatel z  nedalekých Milonic 
– Jiří Šandera. Nejprve si o svých knihách 
povídal s  dětmi z  mateřské školy, poté 
představil svou tvorbu školákům. A nejen 
to – děti si poslechly ukázky z  jeho knih, 
přiblížil jim, jak kniha vzniká (od prvotní-
ho nápadu až po výtisk, který drží v ruce) 
a  zodpovídal všemožné všetečné dotazy 
malých zvídavců. Knihy pana Šandery si děti mohly na místě zakoupit či objednat.
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 JOGOhrátky
24. listopadu proběhl program pro 
děti pod vedením instruktorky Kláry 
Veselé, která se zabývá nejen cvi-
čením jógy, ale také muzikoterapií, 
canisterapií apod. 

Na začátku jogohrátek se děti se-
známily s tím, co jóga vlastně je, od-
kud pochází. Poté v  jednoduchých 
základních pozicích postupně po-
znávaly své tělo – pozdrav slunci, 
pohyby a pozice zvířat, stromu…

Pozice, tzv. asány, jsou pevné a zá-
roveň uvolněné v  plynutí dechu 
a zastavení mysli s vnímáním vlast-
ního těla. Děti pracovaly s  pohád-
kovým příběhem, kde rytmicky stří-
daly klid a pohyb těla. Následovala 
relaxace, uvolnění a jogohádanky.

Paní Klára přizpůsobovala cviky i je-
jich náročnost různým věkovým sku-
pinám našich dětí – od malých škol-
čátek po žáky 5. ročníku. Všichni ze 
cvičení odcházeli nadšení!

 Mikuláš ve škole
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 Dentální prevence
Ve čtvrtek 18. ledna k nám do školky i mezi školáky zavítaly 
budoucí dentistky. Dětem – přiměřeně jednotlivým věko-
vým kategoriím – přiblížily, z čeho se zuby skládají, k čemu 
nám vlastně zuby jsou, jak o ně správně pečovat (včetně 
správného způsobu čištění), ale také se např. věnovaly po-
travinám, které zubům prospívají a které naopak škodí.

 Lidé v nouzi – Charita Blansko
V rámci programu MAP IV, do kterého se naše škola po 
dobré předchozí zkušenosti s MAP II a  III zapojila, jsme 
dostali možnost pozvat 23. ledna do školy pracovníky 
Charity Blansko, aby dětem objasnili, 
čím se vlastně tato organizace zabý-
vá. Nejenže si s dětmi povídali o roz-
sahu i  dosahu jejich charitativních 
služeb, ale s jednotlivými skupinkami 
probrali i to, jak a proč se někteří lidé 
ocitají v nouzi. Podrobněji se pak vě-
novali všemožným aspektům života 
lidí bez domova a  lidí s postižením. 
Děti je překvapily nejen svojí empa-
tií, ale také širokým záběrem vědomostí o dané tématice.

 Extraligový zápas KOMETA – Mountfield HK
V páteční podvečer 26. 1. 2024 si 
žáci 2.–5. ročníku (spolu s  našimi 
bývalými páťačkami) vyjeli užít po-
slední výhru z  loňského červnové-
ho EKODne s KOMETOU, a to vol-
né lístky na extraligový komeťácký 
zápas. Vybrali jsme domácí zápas 
s  loňským vicemistrem Mountfield 
Hradec Králové. Zatímco větší děti 
s hráči intenzivně prožívaly dění na 
ledě, fandily, co jim hlasivky stačily 
(přestože z počátku padaly góly do sítě Komety), ti mladší si našli rozptýlení s plyšovými maskoty klubu či při tanečních 
minisoutěžích. Většina z nich také neopomněla navštívit výborné občerstvení v útrobách stadionu J. Zkrátka jsme si 
konečné vítězství KOMETY 3:2 v prodloužení prožili a profandili až do konce! Renata Nechvátalová
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MASOPUST VE SVATÉ KATEŘINĚ
Masopust (lidově ostatky) je každoroční tradice ve Svaté Kateřině, na kterou se těší děti 
i dospělí. Však se této oblíbené kulturní akce účastní vždy kolem 40 masek. Nejinak tomu 
bylo i letos. Sice nás v sobotu 17. února nepřivítalo ráno sluníčko, ale drobný déšť, nicméně 
tam „nahoře“ věděli, že se na průvod všichni moc těšíme, a tak nakonec byl průvod nejenom 
veselý, ale i slunečný. 

Šlapalo nám to krásně! Masky byly originální a nápa-
dité. A tak mohli kateřinští občané vidět mouchu, sedm 
trpaslíků (Sněhurka se někam zatoulala :o)), různá zví-
řátka, veselého klauna, smrtku, mlynářského chasníka, 
čerta, Turka i s břišní tanečnicí… Samozřejmě nemohu 
zapomenout na úžasnou babku s hrbem, která i ve svém 
věku zatančila nějaký ten taneček a okouzlila kdejakého 
kateřinského mládence. Skoro u  každého domu čekal 
na masopustní průvod stoleček nejenom s  tradičními 
koblížky, ale i různými jednohubkami, koláči, chlebíčky, 
ochutnali jsme i veganský tatarák na domácím chlebu, 

tiramisu či batáty s úžasným krémem. Nechyběl ani vel-
ký výběr alkoholických i nealkoholických nápojů, skoro 
u každého domu obdržely děti sáčky sladkostí a pořáda-
jící SDH finanční příspěvek do kasičky. 

Velké poděkování patří nejenom všem účastníkům 
průvodu, ale i  těm občanům, kteří tuto staletou tradici 
neodmítají. Uvědomují si totiž, že za vybrané finanční 
příspěvky se mohou zdarma uskutečnit další akce, pře-
vážně pro místní děti, jako je Mikulášská nadílka, Rozlou-
čení s prázdninami a další. Takže za rok na shledanou!

Lenka Komárková



Altán na Horce
Slunečných dnů pomalu přibývá a s tím i chuť trávit 

více času venkovními aktivitami. Skvělým cílem prochá-
zek či setkání na čerstvém vzduchu je nově postavený 
altán na Horce. Schází nám sice ještě dokončit několik 
drobností, ale altán je již pro širokou veřejnost připra-
ven k užívání. Je funkční venkovní ohniště i gril, komín 
a  venkovní i  kryté posezení. Proběhla údržba starých 
lip a  navíc jsme vysadili dvě nové, doplníme dřevník, 
okapy, hrací prvky pro děti a pár dalších detailů. 

Na nový krásný altán na Horce přispěla sto tisíci Na-
dace Via z programu Místo, kde žijeme. Obec samozřej-
mě musela dofinancovat zbývající náklady. Tím ovšem 
práce ani náklady nekončí. V plánu je ještě okolí altánu 

dovybavit zahradním mobiliá-
řem a  výhledově vybudovat 
stezku od hlavní silnice.

Nadace Via nám umožnila přes platformu Darujme.cz 
otevřít veřejnou dárcovskou kampaň. Touto cestou mohl 
na dostavbu altánu přispět přímo každý z  vás. Během 
měsíc otevřené kampaně se vybralo 32 250 Kč od na-
šich občanů, dárců. K  tomu nám Nadace Via přidala 
ještě dalších 20 000 Kč díky splnění podmínky, že od 
přispěvatelů vybereme minimálně stejnou částku. 

Všem dárcům, kteří na výstavbu altánu přispěli svou 
aktivitou, prací i finančními prostředky, upřímně děku-
jeme!


